
PROCES-VERBAL AL ŞEDINŢEI EXTRAORDINARE A CONSILIULUI LOCAL ŞIMAND DIN
DATA DE 26.01.2023

Încheiat azi, 26.01.2023, cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local Şimand,
convocată prin Dispoziţia Primarului nr.7/19.01.2023.

ORDINE DE ZI:

La lucrările şedinţei sunt prezenţi fizic 12 consilieri locali din cei 13 în funcţie.
D-nul consilier Bogdan Petru și-a exprimat votul prin mijloace electronice, respectiv prin

wats-up.
Din partea Primăriei comunei Șimand participă la şedinţă d-nul Primar Dema

Florin-Liviu, doamna Chiș Codruța-Rodica, inspector birou financiar-contabil și d-nul Mladin
Viorel, administrator public. Mai participă:preot Gosta Gabriel și proiectant Vinicius Precupaș.

Preşedinte de şedinţă este domnul Barna Lionel.
d-nul președinte Barna: Având în vedere că mie mi-au expirat cele 3 luni pentru care am

fost ales președinte de ședință, propun ca președinte de ședință pe d-nul Bogdan Petru.
d-nul consilier Bogdan: Îmi pare rău, dar de aici nu pot conduce lucrările ședinței.
d-nul președinte Barna: Atunci măcar la buget.  
d-nul consilier Bogdan: Propun ca d-nul consilier Barna să rămână președinte de

ședință iar când vom aproba bugetul o să vin acasă și vom face schimbările atunci.
d-nul președinte Barna: Atunci vom scoate de pe ordinea de zi primul punct privind

alegerea președintelui de ședință.
d-na Chiș: Întrucât la documentație nu avem anexat p.v. al ședinței  din data de

30.12.2012 d-nul Primar propune scoaterea de pe ordinea de zi. Se supune la vot și se aprobă cu
unanimitate de voturi.

d-nul Primar: Propun scoaterea de pe ordinea de zi a proiectului de hotărâre privind
alegerea președintelui de ședință. Se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi.

d-nul președinte Barna: Sunteți de acord ca eu să mai rămân încă o lună președinte de
ședință ? Se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi.

d-nul președinte Barna: D-nul Primar propune suplimentarea ordinei de zi cu 2 proiecte
de hotărâri.
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE PRIVIND AVIZAREA STRATEGIEI DE CONTRACTARE,
STUDIULUI DE FUNDAMENTARE/OPORTUNITATE,  DOCUMENTAȚIEI DE ATRIBUIRE
PENTRU DELEGAREA GESTIUNII SERVICIULUI DE DEPOZITARE ȘI NEUTRALIZARE A
DEȘEURILOR MUNICIPALE ÎN CADRUL PROIECTULUI SISTEM DE MANAGEMENT
INTEGRAT AL DEȘEURILOR SOLIDE ÎN JUDEȚUL ARAD  OPERAREA DEPOZITULUI
CONFORM ARAD
2. P R O I E C T D E H O T Ă R Â R E P R I V I N D A V I Z A R E A S T U D I U L U I D E
FUNDAMENTARE/OPORTUNITATE, A DOCUMENTAȚIEI DE ATRIBUIRE A CONTRACTULUI
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DE GESTIUNE DIRECTĂ A SERVICIULUI DE SORTARE A DEȘEURILOR MUNICIPALE ÎN
CADRUL PROIECTULUI SISTEM DE MANAGEMENT INTEGRAT AL DEȘEURILOR SOLIDE
ÎN JUDEȚUL ARAD OPERAREA STAȚIEI DE SORTARE ARAD.
d-nul președinte Barna: Sunt 2 proiecte de hotărâri foarte inportante pentru noi, probabil că în
următoarea perioadă va fi și licitația pe zona 2, adică zona noastră.
d-nul Primar: Pot să vă spun un lucru îmbucurător. În zona 5 s-a încheiat licitația și a câștigat
firma Polaris cu 9,5 lei. Mă gândesc că și la noi va veni o firmă serioasă, fiindcă după Arad este
cea mai bună zonă și să sperăm că prețul va fi mai mic.

d-nul președinte Barna supune la vot introducerea celor 2 puncte pe ordinea de zi și se
aprobă cu 13 voturi pentru (Andresi, Barna,Bodnariu, Bogdan,Capra,Cristea,Haloș,Fruja,Petrița
Ana Maria, Petrița Ștefănuț, Rus, Sodinca, Vatamanu).
1.PROIECT DE HOTĂRÂRE PRIVIND APROBAREA ORDINEI DE ZI A
ŞEDINŢEI EXTRAORDINARE DIN DATA DE 26.01.2023. 
INIŢIATOR, PRIMAR DEMA FLORIN-LIVIU
d-nul președinte Barna supune la vot aprobarea ordinei de zi cu suplimentările propuse și se
aprobă cu 13 voturi pentru (Andresi, Barna,Bodnariu, Bogdan,Capra,Cristea,Haloș,Fruja,Petrița
Ana Maria, Petrița Ștefănuț, Rus, Sodinca, Vatamanu) devenind astfel Hotărârea 1.

2.PROIECT DE HOTÂRÂRE PRIVIND STABILIREA SALARIILOR DE BAZĂ
AFERENTE FUNCŢIILOR PUBLICE ŞI CONTRACTUALE DIN CADRUL
APARATULUI DE SPECIALITATE AL PRIMARULUI COMUNEI ȘIMAND.
INIŢIATOR, PRIMAR DEMA FLORIN-LIVIU
d-na Chiș: Având în vedere că de la 1 ianuarie s-a majorat salariul minim pe
economie, am refăcut și noi coeficienții și grila de salarizare, raportat la 2550 lei,
salariul minim pe anul 2022, nu ne-am raportat la 3000. Atunci când am făcut
calculele, am găsit o discrepanță foarte mare dintre un coeficient și celălalt,
nefiind egalitate.Dacă mergeam la salariul minim de 3000 de lei, ieșeau salariile
mult mai mari.Inclusiv la asistenții personali, suntem obligați să le dăm tranșele
de vechime.Având în vedere faptul că noi din anul 2018 nu am mai făcut nici o
majorare de salarii, propunem ajustarea lor astfel încât să fim la un nivel cât de
cât acceptabil.
d-nul președinte Barna:Aș vrea să vă întreb un muncitor ce salariu ce salariu va
avea acuma?
d-na Chiș: Acuma ia în mână 1800 de lei iar după majorare va lua 2500 de lei.
d-nul președinte Barna: Vreau să precizez faptul că salariul Primarului,
viceprimarului, secretarului, administratorului și a șefului birou financiar-contabil
rămân plafonate.
d-nul consilier Bogdan:Consider justificat proiectul de hotărâre privind stabilirea
salariilor de bază, din mai multe considerente.Dacă ne raportăm la bugetul care
a fost aprobat în anul 2021 și 2022, în anul 2022 suma aferentă cheltuielilor de
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personal nu afost majorată decât cu 6,5% față de 2021.Dacă astăzi aprobăm
acest proiect de HCL, ar afecta un procent de 7,87%. Cele două procente
adunate, nu acoperă rata inflației. Mai mult decât atât, suntem conștienți cu toții
și știm cât s-au majorat prețurile, atât la alimente cât și la utilități. Consider
justificată propunerea și o susțin.
d-nul viceprimar:De ce scrie în proiectul de HCL că se aplică cu 1 februarie și
nu cu 1 ianuarie?
d-na Chiș: Vom modifica cu 1 ianuarie.
d-nul președinte Barna supune la vot aprobarea proiectului de hotărâre și se aprobă cu 12 voturi
pentru (Andresi, Barna,Bodnariu, Bogdan,Capra,Cristea,Haloș,Petrița Ana Maria, Petrița
Ștefănuț, Rus, Sodinca, Vatamanu) și 1 abținere(Fruja), devenind astfel Hotărârea 2.

3. PROIECT DE HOTĂRÂRE PRIVIND MODIFICAREA ȘI COMPLETAREA
REGULAMENTULUI DE APLICARE A TAXEI SPECIALE DE SALUBRIZARE
LA NIVELUL COMUNEI ȘIMAND, APROBAT PRIN HCL NR.40/18.04.2017.
INIŢIATOR, PRIMAR DEMA FLORIN-LIVIU
d-nul viceprimar: Aici trebuie să facem o modificare.Nu este în regulă ca taxa să
poată fi achitată semestrial, pentru că suportă penalități.Propun ca în loc de
semestrial să fie cel mult trimestrial.
d-nul președinte Barna supune la vot aprobarea proiectului de hotărâre cu modificarea propusă și
s e a p r o b ă c u 1 3 v o t u r i p e n t r u ( A n d r e s i , B a r n a ,Bodnariu,
Bogdan,Capra,Cristea,Haloș,Fruja,Petrița Ana Maria, Petrița Ștefănuț, Rus, Sodinca, Vatamanu)
devenind astfel Hotărârea 3.

4. PROIECT DE HOTĂRÂRE PRIVIND ACORDAREA UNUI MANDAT
SPECIAL REPREZENTANTULUI COMUNEI ȘIMAND ÎN ADUNAREA
GENERALĂ A ASOCIAŢILOR ASOCIAȚIEI DE DEZVOLTARE
INTERCOMUNITARĂ DE TRANSPORT PUBLIC ARAD PENTRU
APROBAREA COTIZAȚIEI PE ANUL 2023 CĂTRE ASOCIAȚIA DE
DEZVOLTARE INTERCOMUNITARĂ DE TRANSPORT PUBLIC ARAD.
INIŢIATOR, PRIMAR DEMA FLORIN-LIVIU

d-nul președinte Barna supune la vot aprobarea proiectului de hotărâre și se aprobă cu 13 voturi
pentru (Andresi, Barna,Bodnariu, Bogdan,Capra,Cristea,Haloș,Fruja,Petrița Ana Maria, Petrița
Ștefănuț, Rus, Sodinca, Vatamanu) devenind astfel Hotărârea 4.

5. PROIECT DE HOTĂRÂRE PRIVIND APROBAREA REȚELEI UNITĂŢILOR
DE ÎNVĂŢĂMÂNT PREUNIVERSITAR DE STAT PENTRU ANUL ŞCOLAR
2023-2024.
INIŢIATOR, PRIMAR DEMA FLORIN-LIVIU
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d-nul președinte Barna supune la vot aprobarea proiectului de hotărâre și se aprobă cu 13 voturi
pentru (Andresi, Barna,Bodnariu, Bogdan,Capra,Cristea,Haloș,Fruja,Petrița Ana Maria, Petrița
Ștefănuț, Rus, Sodinca, Vatamanu) devenind astfel Hotărârea 5.

6. PROIECT DE HOTĂRÂRE PRIVIND AVIZAREA STRATEGIEI DE CONTRACTARE,
STUDIULUI DE FUNDAMENTARE/OPORTUNITATE,  DOCUMENTAȚIEI DE ATRIBUIRE
PENTRU DELEGAREA GESTIUNII SERVICIULUI DE DEPOZITARE ȘI NEUTRALIZARE A
DEȘEURILOR MUNICIPALE ÎN CADRUL PROIECTULUI SISTEM DE MANAGEMENT
INTEGRAT AL DEȘEURILOR SOLIDE ÎN JUDEȚUL ARAD  OPERAREA DEPOZITULUI
CONFORM ARAD
INIŢIATOR, PRIMAR DEMA FLORIN-LIVIU
d-nul președinte Barna supune la vot aprobarea proiectului de hotărâre și se aprobă cu 13 voturi
pentru (Andresi, Barna,Bodnariu, Bogdan,Capra,Cristea,Haloș,Fruja,Petrița Ana Maria, Petrița
Ștefănuț, Rus, Sodinca, Vatamanu) devenind astfel Hotărârea 6.

7. P R O I E C T D E H O T Ă R Â R E P R I V I N D A V I Z A R E A S T U D I U L U I D E
FUNDAMENTARE/OPORTUNITATE, A DOCUMENTAȚIEI DE ATRIBUIRE A CONTRACTULUI
DE GESTIUNE DIRECTĂ A SERVICIULUI DE SORTARE A DEȘEURILOR MUNICIPALE ÎN
CADRUL PROIECTULUI SISTEM DE MANAGEMENT INTEGRAT AL DEȘEURILOR SOLIDE
ÎN JUDEȚUL ARAD OPERAREA STAȚIEI DE SORTARE ARAD.
INIŢIATOR, PRIMAR DEMA FLORIN-LIVIU
d-nul președinte Barna supune la vot aprobarea proiectului de hotărâre și se aprobă cu 13 voturi
pentru (Andresi, Barna,Bodnariu, Bogdan,Capra,Cristea,Haloș,Fruja,Petrița Ana Maria, Petrița
Ștefănuț, Rus, Sodinca, Vatamanu) devenind astfel Hotărârea 7.
8.DIVERSE.
INIŢIATOR, PRIMAR DEMA FLORIN-LIVIU
d-nul Primar: După cum știți, toți ne dorim să modificăm capela din Șimandul de
Sus.L-am chemat pe d-nul inginer să vă explice cum dorim să o facem, banii
care trebuie alocați pentru acest proiect pentru că nu sunt bani puțini și vreau și
eu la buget să știm cum facem. 
d-nul consilier Petrița: Noi suntem clarificați acolo cu terenuul,cu sentința?
d-nul președinte Barna: Încă nu.
d-nul consilier Petrița:Și atunci ce facem?
d-nul Primar: Asta se va rezolva.
d-nul administrator public: Am discutat cu d-nul inginer și vizavi de partea cu
Școala. Am găsit o soluție prin care putem investi minim din partea bugetului,
am făcut un calcul și vom primi detalii de la d-nul inginer.
d-nul Vinicius Precupaș:Avem în momentul de față o capelă, construită din
bolțari care este neîncăpătoare.Am venit cu niște propuneri.Ideea e că ar trebui
să o facem cu 2 camere mortuare, ca să poată fi organizat în același timp
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priveghiul pentru 2 înmormântări, care în momentul de față nu se poate face.
Am venit cu o propunere de a extinde spațiul, a desface terasa, pentru că este o
terasă improvizată. Costul s-ar ridica la 900.000 lei.
d-nul Primar: Putem face contract multianual.
d-nul consilier Capra: Avem o capelă nouă și mai avem una care este
funcțională. Eu nu consider că este o prioritate. 
d-nul Vinicius Precupaș : Noi pentru a putea demara și procedura de
proiectare, dumneavoastră trebuie să reglementați  situația juridică a terenului.
Preot Gosta Gabriel: Eu cred că acea capelă este destul de micuță și toată
lumea își dorește să fie măcar de nivel apropiat celeilalte capele.Problema cu
terenul am discutat-o încă din anul trecut. Dumneavoastră trebuie să veniți în
fața notarului cun un reprezentant și să încheiem ceea ce cuprinde sentința,
pentru  că nici aia nu e pusă în totalitate în aplicare. S-a făcut alipirea terenului,
dar s-a înscris ca proprietar și Parohia și Primăria. 
d-nul consilier Bogdan: Această clădire va fi strict a șimăndanilor.Trebuie să
fim conștienți și de faptul că nu putem face diferențe între oamenii din Șimandul
de Sus și cei din Șimandul de Jos. Pe toți trebuie să îi tratăm la fel. Înainte de
discutarea proiectului de buget, ar trebui să avem un proiect pe ordinea de zi
privind mandatarea d-lui Primar ca să semneze contractul de donație și un
proiect privind superficia, după care putem aloca banii necesari inițierii
demersurilor.
d-nul Vinicius Precupaș :Vizavi de școală, am discutat săptămâna trecută cu
d-nul Mladin și cu niște consultanți de la Oradea se va relua și s-a lansat în
consultație publică noul ghid pentru realibilitarea termoenergetică prin AFM.A
fost o sesiune anterioară în anul 2021, s-au publicat rezultatele sunt mai multe
proiecte din județul Arad care beneficiază de aceste lucrări. Dacă  aplicăm prin
AFM și așteptăm și noi 1 an jumate și avem 0% cofinanțare eu zic că este
foarte bine.

Epuizându-se punctele de pe ordinea de zi, preşedintele de şedinţă încheie lucrările
şedinţei extraordinare din data de 26.01.2023, drept pentru care am încheiat prezentul  proces-
verbal.

     Preşedinte de şedinţă,                          Avizat de legalitate,
            Barna Lionel                   p.Secretar general
                           Inspector,

   Chiș Codruța-Rodica
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